
پیشینه تاریخی محلات در فرایند نامگذاری معابر مدنظر قرار گیرد
رئیس کمیسیون فرهنگی شورای شهر تهران:

رئیس کمیســیون فرهنگی و اجتماعی 
شــورای اســامی شــهر تهران گفت: 
نامگذاری معبر بایــد به گونه ای انتخاب 
شود که پیشینه، تاریخچه و هویت محله 
آسیب نبیند؛ به عبارتی تاریخچه محله 
باید در فرایند نامگذاری مورد توجه قرار 

گیرد.
نامگذاری معابــر و اماکن 
عمومی با هدف فرهنگسازی 
و ترویج ســبک زندگی ایرانی و 

اسلامی
نرگس معدنی پور در گفــت وگو با ایرنا 
در تشریح رویکرد کمیسیون نامگذاری 
و تغییر نام اماکن و معابر عمومی شــهر 
تهران در دوره ششــم مدیریت شهری 
افزود: تاش کمیسیون نامگذاری معابر و 
اماکن عمومی در این دوره بر این است که 
نامگذاری ها با هدف فرهنگسازی و ترویج 
سبک زندگی ایرانی و اسامی انجام شود.
وی ادامه داد: کمیسیون نامگذاری ذیل 
کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای 
اسامی شهر تهران قرار گرفته است چون 

ماهیت کار نامگذاری، فرهنگی است.
صرف نامگذاری نمی تواند 
تاثیر چندانــی در جامعه 

داشته باشد
رئیس کمیســیون فرهنگی و اجتماعی 
شورای اســامی شــهر تهران معرفی 

مشــاهیر، مفاخر و شــهدای گرانقدر را 
یکی از مهمترین رویکردهای کمیسیون 
نامگذاری دانست و افزود: صرف نامگذاری 
نمی تواند تاثیر چندانی در جامعه داشته 
باشد زیرا اگر نام مشاهیر، مفاخر، شهدا 
و قهرمانانــی که بــرای معابــر و اماکن 
عمومی انتخاب می شــوند به خوبی به 
جامعه معرفی نشــود و مردم از رفتار و 
منش و زندگینامه آنــان چیزی ندانند 
در ترویــج فرهنگ و ســبک زندگی آن 
بزرگان نتوانســته ایم موفق عمل کنیم. 

معدنی پور اظهار داشــت: یکی دیگر از 
رویکردهای مورد نظر در فرایند نامگذاری 
در کمیسیون، مشارکت مردم در سطح 
مناطق و محات است که با فعال شدن 
کمیته های نامگذاری مناطق قابل اجرا 
است. وی بر فعال شدن کمیته نامگذاری 
مناطق تاکید کرد و گفت: رئیس کمیته 
نامگــذاری در منطقه، شــهردار و دبیر 
آن روابط عمومی اســت؛ بنابراین باید 
بررسی ها از سطح مناطق صورت گرفته 
و نتایج آن به کمیســیون نامگذاری در 

شورای اسامی شهر ارائه شود.
معدنی پور خاطرنشــان کرد: در پاره ای 
از موارد شاهد هســتیم که نامگذاری در 
صحن شورا مصوب شده و به شهرداری 
هم اباغ شده اما هنوز در سطح مناطق 
اجرا نشده است. در نهایت یک ماه فرصت 
اجرا به مناطق می دهیم و پیگیری لازم 
برای ســرعت در اجرا را در دســتور کار 
داریم.رئیــس کمیســیون فرهنگی و 
اجتماعی شورای اســامی شهر تهران 
با تاکید بر اینکه در این دوره اجازه داده 

نشده است تا پیشــنهادی بدون بررسی 
در منطقه مســتقیم در کمیسیون ارائه 
و مورد بررســی قرار گیرد، افــزود: اگر 
پیشنهادی به دســت ما در کمیسیون 
برسد آن را به دبیرخانه این کمیسیون که 
در مرکز ارتباطات شهرداری است ارسال 
و از طریق این مرکز نامه هــا به مناطق 
فرستاده خواهد شــد تا پیشنهادات در 

فرایند بررسی قرار گیرند.
 نامگذاری بایــد به گونه ای 
انتخاب شــود که پیشینه، 

تاریخ و هویت محله آسیب نبیند
معدنی پور در پاســخ به این سوال که آیا 
در نامگذاری ها به پیشینه تاریخی معابر 
نیز توجه می شود گفت: نامگذاری معبر 
باید به گونه ای انتخاب شود که پیشینه، 
تاریــخ و هویت محله آســیب نبیند. به 
عبارتی تاریخچه محله بایــد در فرایند 
نامگذاری مد نظر قرار گیرد. وی با اشاره به 
شاخص ها و اولویت های نامگذاری معابر 
افزود: با توجه به  اینکه در کانشهر تهران 
محدودیت معابر بــرای نامگذاری وجود 
دارد، تاش شده است که  طبق آیین نامه، 
معابری که نام تکراری دارند یا شماره ای 
هستند همچنین معابر تازه تاسیس در 
اولویت نامگذاری قــرار گیرند. در تغییر 
نام معابر نیز پیشینه و تاریخچه نام قبلی 

و هویت محله مورد توجه قرار می گیرد.

ادامه از صفحه یک
 بتاکاروتن

مقدار بتاکاروتن موجــود در طالبی، 
با بتاکارون موجــود در هویج برابری می کند. 
بتاکاروتن نوعی کاروتنوئید- رنگدانه هایی که 
مسئول رنگ روشــن در میوه ها و سبزیجات 

هستند- می باشد. 
پس از مصــرف میوه ها و ســبزیجات حاوی 
بتاکاروتن، این ماده یا بــه ویتامین A تبدیل 
می شــود یا به عنوان یک آنتی اکسیدان قوی 
عمل می کند و بــا رادیکال هــای آزاد که به 
سلول های بدن حمله می کنند، مبارزه می کند. 
ویتامین A برای ســامت چشم، گلبول های 
 قرمز ســالم و سامت سیســتم ایمنی مفید 

است.
 فولات

فولات با نام ویتامین B-9 نیز شناخته 
می شــود. زمانی که ویتامیــن B-9 به طور 
طبیعی در غذاها موجود باشد، فولات نامیده 
می شــود؛ و زمانی که در مکمل ها و غذاهای 
غنی شده وجود داشته باشــد، اسید فولیک 
نامیده می شــود. فولات از نقایص مادرزادی 
لوله عصبی مانند اسپاینال بیفیدا جلوگیری 

می کند.
 فیبر

فیبرعــاوه بررفــع یبوســت، فواید 
دیگری نیز به همراه دارد از جمله: کاهش خطر 
بیماری های قلبی و دیابت، ایجاد احســاس 

سیری و کمک به کاهش وزن.
 پتاسیم

یک تکه طالبی با اندازه متوسط، دارای 
4 درصد از ارزش روزانه پتاســیم می باشــد. 
پتاسیم یک ماده معدنی الکترولیت ضروری 
اســت. به گفته انجمن قلب آمریکا، پتاسیم 
باعث حفظ تعادل مناسب آب بین سلول ها و 
مایعات بدن می شــود. به عاوه، پتاسیم برای 
ســامت اعصاب و انقباض مناسب عضات 
ضروری است. خوردن یک میان وعده غنی از 
پتاسیم مانند طالبی بعد از ورزش می تواند به 
جبران الکترولیت های تخلیه شده کمک کند.

 دیگر ویتامین ها و مواد معدنی
یک فنجان طالبی حــاوی 1.5 گرم پروتئین 

است.
 بعاوه حاوی مقادیر کمی ازدیگر ویتامین ها 
و مواد معدنی نیز می باشد، از جمله: ویتامین 
K، نیاسین، کولین، کلســیم، منیزیم، فسفر، 
فلزروی، فلــز مس، منگنز، ســلنیوم. طالبی 
به دلیل دارا بودن فواید ذکر شــده، یک میوه 

مغذی و کامل است.
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 ناکامی کشورها در تصویب معاهده جهانی  
حفاظت ازآب ها؛

اقیانوس ها همچنان تنها ماندند
تاش ها برای تصویب معاهده جهانی حفاظت 
از اقیانوس ها با شکســت مواجه شد. پنجمین 
اقدام و تاش برای تصویب قــرارداد جهانی به 
منظور حفاظت از اقیانوس هــا و حیات دریایی 

شکست خورد.
مذاکــرات انجام گرفته بــرای تصویب معاهده 
دریای آزاد ســازمان ملل بــرای مدت دو هفته 
در نیویورک در جریان بود اما دولتها نتوانستند 
در مورد بندها و شرایط آن به توافق دست پیدا 
کنند. به رغم آنکه دو سوم از اقیانوسهای جهان 
به عنوان آب هــای بین المللــی در نظر گرفته 
می شــوند، تنها از 1.۲ درصد آنهــا محافظت 
می شود. فعالان محیط زیســتی این شرایط را 
»فرصت از دست رفته« خوانده اند. آخرین توافق 
بین المللی با موضوع حفاظت از اقیانوس ها 4۰ 
سال قبل یعنی در سال 19۸۲ به تصویب رسید. 
در این توافق نامه منطقه ای موسوم به دریاهای 
آزاد تشکیل شد- آب های بین المللی که بر اساس 
آن تمامی کشورها از حق صید، کشتیرانی و انجام 
تحقیقات برخوردارند. حیات موجودات دریایی 
که خارج از مناطق حفاظت شده زندگی می کنند 
در معرض خطر فزاینده ناشی از تغییرات اقلیمی، 

صید بی رویه و تردد کشتی ها قرار دارند.
طی دو هفته گذشته 1۶۸ عضو معاهده اولیه از 
جمله اتحادیه اروپا گرد هم جمع شدند و تاش 
کردند نا به توافق جدیدی دست پیدا کنند. به 
گزارش شبکه خبری بی بی سی، کارشناسان با 
تاکید بر ضرورت دستیابی به توافق اظهار داشتند 
که دریاهای آزاد قلب کره زمین هستند. آنچه در 
دریاهای آزاد اتفاق می افتد بر جوامع ساحلی، 
صنعت شیات، تنوع زیستی و موارد دیگر تأثیر 
می گذارد.                  منبع: ایسنا

محیطزیست

درگفت وگو با عضو مجمع نمایندگان استان اصفهان مطرح شد:

خشکیزایندهرودعاملاصلیگردشگریمعکوسازاصفهان
زهرا وفایی / گروه پارلمانی: عضو مجمع نمایندگان اســتان 
اصفهان در مجلس شورای اســامی گفت: اگر شرایط به همین 
منوال ادامه داشته باشــد، ســاکنان اصفهان ناچار به مهاجرت 
هستند، خشــکی این رود در میزان ورود گردشگر به این استان 
تأثیر گذاشته تا جایی که در طی سال های اخیر شاهد گردشگری 

معکوس به این شهر توریستی بودیم.

حسین میرزایی در مورد آخرین وضعیت زاینده رود گفت: اگر وزیر 
نیرو بخواهد راه حل قطعی برای احیــای زاینده رود وجود دارد و 
اگر محرابیان اراده ای برای احیای دوباره آن نداشته باشد بی شک 
امیدی برای حیات این رود نیست؛ در حال حاضر مشکل احیای 

زاینده رود خواستن و نخواستن وزیر است.
نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسامی ادامه داد: برای 

احیای دوباره زاینده رود در سفر هیئت دولت به اصفهان شخص 
وزیر نیرو قول های برای رفع تشــنگی این رود داد که متاسفانه 
بسیاری از وعده و وعیدهای داده شده جامه عمل نپوشید و امروز 
همچنان این رودخانه خشک اســت. اگر به مشکل خشکسالی 
زاینده رود به صورت جدی توجه نشــود، بی شــک با مشکات 
امنیتی روبــرو خواهیم بود؛ امیدواریم عــاج واقعه قبل از وقوع 

حادثه صورت پذیرد.
میرزایی یــادآور شــد: پیگیری هــا از طریق معــاون پارلمانی 
و معــاون اجرایــی رئیس جمهــور و وزیــر نیرو انجام شــده 

اســت، اگر ایــن پیگیری ها بــه ثمر نرســد دولــت، مجلس 
و دیگــر ارکان نظام نیز پشــتوانه مردمی و ســرمایه اجتماعی 
 خود را در اســتان اصفهــان بــا ۶ میلیون جمعیت از دســت 

خواهند داد.
وی درخصــوص ســیاب های اخیردراصفهــان تاکیــد کرد: 
بارندگی های اخیردراســتان اصفهان ودرحوزه زاینده رود نبود؛ 
این بارش ها در حوزه میمه و برخــوار رخ داد و ارتباطی به حوزه 
آبریز زاینده رود نداشــت و به لحاظ مهندسی و حساب های فنی 

محسوب نمی شود.


